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Országos szinten már látott, helyi szinten viszont minimum 
izgalmas narratívával állt elő a váci Fidesz: nevezetesen az-
zal, hogy Matkovich Ilona polgármester háborúpárti. A na-
rratíva igazán nagyban nyár eleje óta kezdett kirajzolódni, 
amikor az önkormányzat leszavaszta a fideszes Mokánsz-
ky Zoltán javaslatát, hogy Vác is csatlakozzon a kormány 
békepárti javaslatához. Persze jól hangzik egy békepárti 
javaslat, de érdemes tudni, hogy ez a javaslat már a meg-
születése pillanatában is azért született meg, hogy aztán az 
ellenzékről lehessen vele bizonygatni, hogy háborúpártiak. 

A kormány még márciusban dolgozta ki a békepárti 
határozatot, ami bár egyrészt elítéli Oroszország katonai 
agresszióját Ukrajna ellen, és elismeri Ukrajna jogát az ön-
védelemhez, kitér például arra is, hogy elítélik az Európai 
Unió által az oroszokra kivetett szankciókat, és ellenzik 
az újabbak bevezetését. A határozatnak annyira nem volt 
tényleges értelme az ellenzéki pártokra való ráégetésen túl, 
hogy se az ENSZ-be nem vitte be senki, se Oroszország-
ba nem juttatták el az állítólagos magyar álláspontot. Az 
ellenzék a szankciókon túl többek közt azért nem szavazta 
meg a határozatot, mert szerintük elkeni a felelősséget az 
agresszor Oroszország és a megtámadott Ukrajna között. 
Mivel nem szavazták meg (a kétharmados kormánypárti 
többség birtokában így is átment az egyébként semmilyen 
következménnyel nem járó szöveg), a Fidesz képviselői már 
meg is fogalmaztánk, hogy az az ellenzék, ami szerintük 
2020-ban még az emberek tízezereit megölt koronavírus-
nak drukkolt, most már háborúpárti is.

Ez szivárgott el természetesen Vácra is, ahol az önkor-
mányzat felállása épp fordítva kétharmados.  Kicsit bontsuk 
le a dolgot, mert érdemes belegondolni: polgármesternek lenni 
felelősségteljes munka a legkisebb falutól kezdve a fővárosig, 
tehát Vácon is az. Ezt egy percig sem tagadva érdemes fel-
tenni a kérdést: pontosan mitől tud háborúpártivá válni egy 
37 ezer lakosú város polgármestere? És mégis hogyan sodor-
ná bele Vác önkormányzata az országot a háborúba? Ta-
lán a közterület-felügyelőket küldené ki a donbaszi frontra?

A valóság az, hogy az ukrajnai háború kezdetekor már 
Matkovich Ilona és Inotay Gergely a Városházán fogadta 
Sikk Józsefnét, a Váci Ukrán Nemzetiségi Önkormányzat 
elnökét, azóta pedig többször is fogadott a város menekült 
gyerekeket. Olyan menekülteket, akiknek az apjuk jelenleg 
is a fronton harcol, esetleg már el is esett. A politikai táma-
dás létező kategória és meg is vannak a maga hagyományai, 
de többek közt ezeknek a gyerekeknek a tragédiáját is el-
mossa az a “békepárti határozat”, amit Vác önkormány-
zata épp ezért ezért nem szavazott meg. 

Fekő Ádám

A háborúpártiság
 hazugsága
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Augusztus 20-án a Konstantin téri Szent 
István-szobornál a már hagyományos 
keretek között tartották meg az Állama-
lapítás ünnepét városunkban. Az esemé-
nyen kitüntetések átadására is sor került. 

A Himnusz közös eléneklése és Váczi 
Néptáncegyüttes előadása után ünnepi 
beszédében Matkovich Ilona Szent Ist-
ván történelmi szerepét és hazánk bol-
dogulására irányuló intelmeit idézte fel, 
majd kiemelte: az ezek között szereplő 
irgalmasság, erő, becsület, igazság csak 
akkor szolgálhatja egy ország jólétét, ha 
a törvények és az erkölcs kéz a kézben 
járnak. 

A múlttal való párhuzamból nem 
maradtak ki a jelenünk problémái: a 
polgármester kitért az egész országban 
tapasztalható, sajnos egyre többek életét 
sújtó gazdasági válságra, és az erre adott 

megfelelő válaszra is. “Úgy gondolom, ak-
kor járunk el helyesen, ha a meglévő 
tartalékainkból most még inkább rá-
erősítünk, és egyre jobban kiszélesít-
jük a szociális  hálót. Ezért vezettünk be 
legutóbb egy új iskolakezdési támogatást az első 
osztályosoknak és az élelmiszer áremelkedés 
ellenére sem fogjuk ősszel megemelni az isko-
lai és óvodai közétkeztetés árát” - mondta. 
“Szent István napján büszkén mondhatom, 
hogy nemcsak beszélünk a keresztény 
értékekről, hanem ez alapján szer-
vezzük közösségünk életét is.   A 
szociális segítő munkában, és számos más terü-
leten, partneri kapcsolatban működünk együtt 
az egyházakkal, civil egyesületekkel, alapítvá-
nyokkal.”

Matkovich Ilona végül utalt a negy-
ven esztendős, de ma is fontos üzene-
teket hordozó rockoperára, az István, a 

királyra. „Az elmúlt negyven év azt bizonyítja, 
hogy az István a király című rockopera mindig 
aktuális és összetartozást jelent. A jog uralmát, 
az erkölcsös hatalomgyakorlást, a szabadságot, 
az összefogást és a bizalmat egymás iránt" – 
osztotta meg gondolatait a városvezető.

Ezt követően Horváth István, a Ma-
gyar Állami Operaház szólistája énekelte 
el Erkel Ferenc: Bánk bán című operájá-
nak „Hazám, hazám” című áriáját, majd 
Molnár Zsolt plébános szentelte meg az 
idei gabonatermésből készült új kenye-
ret, illetve fellépett a Vác Civitas Szimfo-
nikus Zenekar is.

Az idei városi kitüntetéseket Matko-
vich Ilona polgármester kitüntetéseket 
adta át. Vác díszpolgára lett dr. Alt Gyu-
la, a Váci Szlovák Nemzetiségi Önkor-
mányzat vezetője. Egyéni „Pro Urbe” 
kitüntetést ítéltek oda Szűcsné Zom-
borka Márta muzeológusnak és Németh 
András nemzetközi kézilabda meste-
redzőnek, a Váci NKSE szakmai igazga-
tójának. Közösségi „Pro Urbe” kitünte-
tésben részesült a Tini Dance Team és a 
Váci Vízmű SE. A „Vác Város Egész-
ségügyéért” elismerést idén dr. Bánhidi 
Péter háziorvos és dr. Bea Gyula Imre 
fogorvos vehette át. 

A díjak átvétele után dr. Alt Gyula 
mondta el gondolatait és köszönte meg 
szlovák nyelven majd magyarul az elis-
merést. Miután városunk vezetői, az egy-
házak, a pártok, a civil szervezetek, az in-
tézmények képviselői és a váci polgárok 
elhelyezték a megemlékezés koszorúit.

Fekő Ádám

Szent István intelmei nyomán
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Díszpolgári cím: dr. Alt Gyula
Tartósan kimagasló munkát végzett Vá-
cott a helyi szlovák nemzetiségűekért, 
munkája példaértékű e téren. Már-már 
hagyományosnak mondható magas szín-
vonalú kulturális rendezvények szerve-
zésével, lebonyolításával járult hozzá a 
szlovák kultúra megismertetéséhez vá-
rosunkban. Testvérvárosi kapcsolataink 
ápolásában is aktív közreműködő volt az 
elmúlt évtizedekben, s ezen munkáját a 

mai napig aktívan végzi. Váci gyermekek 
sokaságához jutottak el szlovák nyelvtan-
folyamaikkal, melyek szintén a két nem-
zet kulturális közeledését segítették elő. 
Kitartó munkája, életkedve, fogyhatatlan 
energiája példaértékű.

Egyéni Pro Urbe kitüntetés:
Szűcsné Zomborka Márta

Az egykor megyei fenntartású Vak Boty-
tyán Múzeum igazgatójaként, muzeoló-
gusként és közgyűjteményi referensként 
is kiemelkedő az a sokszínű szervező és 
alkotótevékenység, amelyet városunkért 
végzett és végez folyamatosan. Publiká-

ciói, a szerkesztésében megjelent hely-
történeti munkák mind gondos, igazi 
lokálpatrióta szemléletéről tanúskodnak. 
Elévülhetetlen érdemeket szerzett 1994-
ben a világszenzációnak számító do-
monkosrendi kripta feltárásában, illetve 
a leletekből 1998-ban megnyílt Memento 
Mori kiállítás létrehozásában. Kiterjedt 
országos kapcsolatokkal rendelkezik, 
több jelentős országos muzeológiai társa-
ság aktív tagja. Munkásságával, előadása-
ival, alkotó ötleteivel napjainkban is aktív 
közreműködője és szervezője Vác kultu-
rális életének.

Egyéni Pro Urbe kitüntetés: 
Németh András

A sport területén városunkban végzett 
kiváló munkájával a kézilabdasport nép-
szerűsítésében, az ifjúsági és diáksport 
fejlesztésében hosszú idő óta kimagasló 
eredményeket ér el. A magyar női ké-
zilabda-válogatott korábbi kapitánya, 
Európa-szerte ismert és elismert szakte-
kintély. 2009-ben érkezett Vácra, és még 

abban az évben a Váci NKSE legered-
ményesebb bajnoki szereplésével a csapat 
bronzérmes lett. Szövetségi kapitányként 
végzett munkáját követően 2016-tól a 
váci klub szakmai igazgatójaként dolgo-
zik. Tevékenysége eredményeként a csa-
pat a hazai bajnoki sikerek mellett rendre 
résztvevője a nemzetközi kupaporond-
nak is. Németh András munkája példaér-
tékű, szakmai tudása és elkötelezettsége 
elvitathatatlan.

Közösségi Pro Urbe kitüntetés: 
Tini Dance Team

A jelenleg mintegy 70 fős társulat meg-
határozó szerepet tölt be Vác kulturális 
életében. Steidl Anita vezetésével az el-
múlt két évtizedben maradandót alkot-

tak, hiszen számos modern mesemusicalt 
keltettek életre a színpadon – látványos 
előadások fogadták a látványos showe-
lemekkel összeállított táncbemutatókat. 
Több alkalommal flashmob produkci-
ókkal lepték meg a járókelőket városunk 
közterületei.

Közösségi Pro Urbe kitüntetés: 
Váci Vízmű Sportegyesület

Az egyesületet 1971-ben a Dunamen-
ti Regionális Vízművek elődje alapította 
azzal a céllal, hogy a vállalat dolgozói és 
gyermekei szervezett keretek között tud-
janak úszni. Az eltelt évek alatt a kis egye-
sület a Dunakanyar egyik legnagyobb, 
meghatározó úszóegyesületévé vált. A 
klub az úszó sportágon kívül az öttusával 
és a triatlonnal is eredményesen foglalko-
zik, ma már több, mint száz taggal műkö-
dik, akik sorra nyerik az érmeket, érnek 
el kiemelkedő eredményeket az országos 
versenyeken és a diákolimpiákon.
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Tizenöt millió forintos támogatást nyert 
a Magyar Kézilabda Szövetség pályáza-
tán a Vác Városi Sportcsarnok  rezsi-
költségeinek enyhítésére – adta hírül a 
vac.hu. Mint írták, az immár sorozatban 
a 26. élvonalbeli bajnokságát elkezdő 
helyi női egyesület elismerése is, hogy a 
váci létesítmény is részesül ebben a tá-
mogatásban.

Gulyás Zoltán, a sportcsarnok mel-
lett a stadiont és az uszodát is üzemel-
tető Váci Sport Nonprofit Kft. ügyve-
zetője elmondta, a kézilabda sportágnak 
helyet adó intézmények (tornacsarno-
kok, tornatermek és sportcsarnokok) 
közüzemi költségeinek kompenzálására 
lehetett pályázni. A váci létesítmény pe-
dig a maximálisan elnyerhető összeget, 

Sikeres rezsitámogatási 
pályázat a sportcsarnokra

15 millió forintot kapta meg. Ezt a pá-
lyázatban érintett ingatlan fűtésével és/
vagy világításával kapcsolatban felme-
rült költségek kiegészítésére használhat-
ják fel.

A rezsitámogatás elnyerése valójá-
ban sajnos nem ünnep, hanem inkább 
a minimum megléte: 2022 telén több 
sportlétesítmény is komoly anyagi 
problémákkal küzdött a megemelke-
dett rezsiárak miatt, miután a kormány 
döntésének értelmében az államilag 
csökkentett árak azóta csak a lakossági 
ügyfelekre vonatkoznak. Ezzel párhu-
zamosan brutálisan megnőtt a gáz és a 
villany piaci ára is.

A tavaly októbertől ideiglenesen be-
zárt létesítmények közé tartozik a 800 
férőhelyes váci sportcsarnok is. A város 
kézicsapatának decembertől a  Dunaka-
nyar Kézilabda Akadémia 120 fő befo-
gadóképességű sportcsarnokába kellett 
költöznie. Ezt a helyzetet talán sikerül-
het elkerülni jövő évre: a jelenlegi város-
vezetéssel egyetértésben a Váci Sport 
Nonprofit Kft. is elkötelezett abban, 
hogy folyamatos fejlesztésekkel, korsze-
rűsítésekkel és a pályázati lehetőségek 
minél szélesebb körű kihasználásával 
csökkentse intézményei üzemeltetési 
költségeit és kiadásait.

Fekő Ádám

Kilencvenedik születésnapja alkalmából 
köszöntötte otthonában Czenczik Mihály-
nét, Ilona nénit Kiss Zsolt alpolgármester 
és Hegyvári Ágnes, a Polgármesteri Hivatal 
munkatársa, akik átadták a miniszterelnöki 
üdvözlő dokumentumot, illetve városunk 
díszoklevelét és virágcsokrát.

Leánykori nevén Lukács Ilona néni ma 
is rendkívül fiatalos, elmondása szerint sze-
rencsére egész családja szép kort élt meg. 
Sokan voltak testvérek a szülőházban. Fia-
talon ment férjhez, sajnos 65 évnyi boldog 
házassága a szeretett társa idén téli elhuny-

tával véget ért. Ica néni nagyon büszkén 
mutatta férje fényképeit, elismeréseit. Mint 
mondta, lakatosként dolgozó párját a Ha-
jógyárban nagyon megbecsülték. 

Ő maga is a korosztályára jellemző hű-
séggel dolgozott nem kevesebb, mint 38 
éven keresztül a Váci Kötöttárugyárban. 
Jelenleg egyedül él alsóvárosi lakásában. 
Teljeskörűen ellátja a háztartás körüli fel-
adatokat. Mindig is érdekelte a sport. Ma 
már kevesebbet olvas, de a televíziót gyak-
ran nézi, ismeri a nagyvilág és hazánk aktu-
ális eseményeit.

Varga István Árpádot köszöntötte ki-
lencvenedik születésnapján Inotay Gergely 
alpolgármester és Hegyvári Ágnes,. 

Árpi bácsi azon váci lokálpatrióták so-
rába tartozik, kinek életének minden tör-
ténése városunkhoz kapcsolódik. Deák-
váron nőtt fel, jelenleg is e városrészben 
él. Iskolai és katonaéveit is a városban töl-
tötte. Élete párját 1959-ben vette feleségül 
és annak tíz évvel ezelőtti haláláig élt vele 
boldog házasságban. Egy leánygyermekük 
született, akivel – bár jelenleg családjával 
Németországban él – minden nap tartja a 

kapcsolatot. Három unokája és négy dédu-
nokája van.

A munkahelyeit is patinás váci gyárak 
jelentették. Folyamatosan képezte magát, 
így később több mint egy évtizedig a váci 
tanács sportfelügyelője volt és beválasztot-
ták a megyei sportbizottságba is. Mindezen 
munkáját, feladatait nagy szeretettel, lelkiis-
meretesen, teljes odaadással végezte. A Ki-
rály Endre iskola kollégiumában is évekig 
volt felügyelő, pihenőre 2000-ben vonult. 

Jelenleg egyedül él ugyan, de a ház körü-
li teendőket ellátja, rendszeresen jár bevá-
sárolni és ápolja a kertjét. Mint mondja, az 
emberek feléje áradó szeretete, a velük való 
beszélgetések ma is erőt adnak számára.

Önkormányzatunk ezúton is még sok, 
jó egészségben, boldogságban eltöltött 
esztendőt kíván Ilona néninek és Árpi bá-
csinak.

Ilona nénit és Árpi bácsit 
köszöntötte a város
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A körzeti képviselők jelentik

Alsóváros

Miért jó vácinak 
lenni? Az ismerős 
arcok, akikkel ta-
lálkozom az utcán. 
A szép belváros. 
A csodálatos Du-
na-part és a pano-
ráma. A múltam 
is ideköt, itt ter-

vezem a jövőt is. Ezek értékek számomra. 
Szeretnék hozzátenni, ezt szeretném meg-
őrizni. Azt remélem, nem vagyok ezzel 
egyedül. Mert egyedül ez sem megy…

A belvárosi körzetek a város kirakatai. 
Itt különösen fontos a tisztaság és a kar-
bantartások. Sokan látják, helyben lakók 
és erre járók, ha valami nem működik és 
szemét van szanaszét. A város vezetése 
nagy gondot fordít a város egész területén 
a közterületeken a napi munkákra.

A Városfejlesztő munkatársai tervezett 
rendszerben, ütemezetten végzik a tenni-
valókat. Az eredmény jól látszik. A virá-
gos színfoltok, ápolt sövények, gondozott 

fák, a szemetesedények ürítése, a seprés, 
a burkolati javítások, javító festések... Az 
erőforrást jobban lehetne hasznosítani, ha 
kevesebb lenne a szemetelés, a szándékos 
rongálás. Az ingatlanok előtt a zöldterület 
kezelés és a tisztaság fenntartása a lakók 
feladata. Vannak akik, ezt nem szívesen 
teszik. A többség számára természetes a 
tisztaság nem csak a küszöbön belül van. 

A városi költségvetés, a mi pénzünk. 
Úgy kell beosztani, mint otthon. Ha el-
költjük hiábavaló dolgokra, nem jut elég a 
fontosakra. 

Az elmúlt hetek kiemelt története volt, 
egy nagy szél kidöntött egy öreg fát a Kos-
di utcában. A fát másnap elszállították és 
átvizsgálták a szomszédos törzseket is. Egy 
útbeszakadást a Zrínyi utcában is nagyon 
gyorsan sikerült helyreállítani. A Köztársa-
ság úton és a Kosdi utcában zajló közmű-
csere is hamarosan befejeződik. Köszön-
jük a lakók türelmét!

Kellemetlen helyzetet teremt a hajlék-
talanok jelenléte a belvárosban. Nehéz, 
emberséges és hathatós intézkedést találni. 
Naponta többször járőrök és a közterü-

let-felügyelők ellenőrzik a körzetet, távo-
zásra felszólítva őket. Szemét és helyen-
ként ürülék marad utánuk. Mi a megoldás? 
Kormányzati szociális program kell, de 
nagyon gyorsan! Ahogy növekszik a se-
gítségre szoruló emberek száma, úgy ha-
talmasodik el a probléma. Soha nem volt 
ennyi hajléktalan ember Vác utcáin.

A belvárosban élek, lakok, dolgozok. 
Egy vagyok a váciak közül. Nyitott szem-
mel járom az utcákat, figyelek. Ha problé-
ma van, hibajegyen jelzem a Városfejlesztő 
oldalán. Ezt bárki megteheti, akár nekem 
is szólhat. Ezzel megyünk a megoldás irá-
nyába.

Egy varázspálcát szeretnék, ami teljesí-
tené a közösségi élet jobbítást célzó álma-
imat. Először is, a hazugságok nem lenné-
nek hallhatók, olvashatók. Hangtalan lenne 
a kárt okozó szó és olvashatatlan lenne a 
csalást célzó szöveg. A rosszindulat benna-
kadna a beszélőben. A jószándék vezetné 
a közbeszédet és a tetteket. Álom, álom? 
Álmodjunk együtt!

Jess Kinga (Összefogás Vácért), 
2. számú választókörzet

Belváros

A nyár folyamán a 
lakótelepen elké-
szült a Kölcsey ut-
cai parkoló, amely 
12 személygépko-
csi biztonságos tá-
rolására alkalmas. 
Ezzel együtt új 
járdaszakasz ke-

rült kialakításra, valamint a közlekedési 
nehézségeket enyhítendő az út is jelen-
tősen  kiszélesedett.

Hasonló munkálatok a Földváry Ká-
roly tér belváros felé eső részén folyta-

tódtak, ahol a hulladéktároló edényzetek 
és szegélyek áthelyezésével, burkolatok 
feltöltésével és a parkolóhelyek felfesté-
sével vált rendezettebbé a terület.

Megterveztettük az Istenmalmi utcai 
parkolók kialakítását, azok újragondolá-
sával ott is bővül majd a várakozóhelyek 
száma.

Játszótér felújítási munkálatok zaj-
lottak a Zöldfa és az Istenmalmi-Nagy-
mező utcák találkozásánál található két 
játszótéren. Megtörtént az esésbiztos 
gumilapok cseréje, és a játszóeszközök 
karbantartása, újrafestése.

A Kölcsey utcai Fejlesztő Napközi 
Otthona udvarán árnyékot adó és esőtől 

védő új előtető készült, aminek geren-
dáira rögzítették a hintákat is.

Kijavították Kőszentes-híd megron-
gálódott kőszegélyeit és járdáit, amely-
nek keretében közel 200 darab követ 
kellett kicserélni Vác műemlékvédelem 
alatt álló barokk hídjának renoválása-
kor, majd egy új bitumen réteget húztak 
a járdára.

Emellett rendszeresek voltak a fűka-
szálási, sövénynyírási, faápolási és virág-
gondozási munkálatok, valamint a váro-
si intézmények és közutak állapotának 
szükségszerű karbantartása.

Fehér Zsolt (Összefogás Vácért) 
5. számú választókörzet

Több mint 100 parkolóhellyel lett gaz-
dagabb a város a jelenlegi ciklusban. 
Jelenleg a Galcsek utcában zajlik három 
parkoló kialakítása, emellett a Szilassy 
utcában a járda akadálymentesítése is 
megtörtént – tájékoztatta a az ESTV 
Híradóját Jess Kinga, a 2-es körzet ön-
kormányzati képviselője.

„A jelenlegi ciklusban több mint 100 par-
kolóhelyet alakítottunk ki városszerte. Itt a 
belvárosban is több tucatot. Most a Galcsek 
utcában folyik a munka, de lesz még folytatása 
a Szilassy utcában is” – mondta.

Az elmúlt időszakban Alsóváros, 
Deákvár és a belváros is gazdagodott 
új parkolóhelyekkel. Az önkormányzat 
igyekszik minél több parkolási lehető-
séget biztosítani, figyelembe véve kör-
nyezetvédelmi szempontokat is, hogy 
élhető maradjon a város, és minél több 
zöldterület biztosítsa a friss levegőt – 
mondta Jess Kinga.

Kiemelte, azoknak, akik kocsival sze-
retnének eljutni a belvárosba, a mély-
garázsban mindig van szabad hely, éjjel 
és nappal is. A képviselő ugyanakkor 

Új parkolókkal bővült a belváros felhívta a figyelmet arra, hogy sosem 
lesz annyi parkolóhely, ahány autó van, 
illetve arra biztatta a belvárosban köz-
lekedőket, hogy ha tehetik, inkább gya-
log vagy biciklivel tegyék meg a távot. 
Emellett a kerekesszékkel közlekedők 
számára előnyt jelent a továbbiakban, 
hogy a Vörösház sarkánál, a Szilassy 
utca járdáit akadálymentesítették.

„A Szilassy utcában a mozgássérülteknek 
segítség lesz, hogy a járda kialakítása megvál-
tozik, könnyebben tudnak közlekedni majd 
itt. Több helyen mozgássérült parkolót is ki-
alakítunk, és figyelünk arra, hogy a belvárost 
ők is könnyen bejárhassák.”
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A váci főtér stilizált képe díszíti a készü-
lő gyermekmedence egyik falát, a másik 
oldalán pedig a Dunakanyar látképét 
rakták ki csempéből. Győrben készít-
tette a kivitelező a speciális mozaikké-
pet, ragasztás közben pedig egy sátrat is 
húztak a szakemberek a munkaterület 
fölé, nehogy elmossa az eső az aprólé-
kos munkát.

A tervező által megálmodott két 
mozaik dekorációját a győri üzemtől 
rendelte meg a kivitelező, ahol gondos 
kezek válogatták össze 30x30 centimé-
teres hálókra a két, egyenként több mint 
6 méter széles látképet. Ennek egyik ré-
szén a főtér épületei, másik részén pedig 
a Dunakanyar stilizált látványa elevene-
dik meg. 

Új pelenkázó, 
és mosdó épül 
a múzeumban 

Több mint hatmillió forint értékű be-
ruházással épül a főtéren új illemhely. 
A babapelenkázóval ellátott toalettet a 
Tragor Ignác Múzeum Vác kiállítóhe-
lyén alakítják ki elsősorban a látogatók 
részére. 

Azért van szükség a mosdó kialakí-
tására, mert egyre többen látogatnak a 
főtéri múzeumba, a legközelebbi, ön-
kormányzat által működtetett közvécé 
pedig 100 méterre van a kiállítóhelytől. 
A Váci Városfejlesztő Kft. munkatársa 
elmondta, az illemhely és babapelenká-
zó kialakítását annak figyelembevéte-
lével kell elvégezni, hogy a épületet az 
1700-as évek közepénépítették, ezért a 
kivitelezést a műemlékvédelmi előírá-
sok betartásával kell végrehajtani. Ilyen 
szempont például a kőből faragott aj-
tókeret megtartása, amihez majd az új 
nyílászárót kell illeszteni.

Vidám, színes 
szekrények az 

uszodában
Százforintossal működő új szekrények 
kerültek a váci uszoda öltözőibe. A 
Váci Vízilabda SE az önkormányzat-
tal együttműködve a letéti rendszernek 
ezzel a modernebb formájával szeretné 
hatékonyabbá tenni a beléptetést.

Mint ismert, a régi, még a 90-es évek-
ben beszerelt szekrények esetében is az 
volt a rendszer, hogy a pénztárban le-
tétbe kellett helyezni egy tárgyat vagy 
egy jelképes összeget, amiért cserébe 
hozzá lehetett jutni az öltözőszekrény 
kulcsához. Most az új szerzeményeknek 
köszönhetően ezt tették modernebbé és 
sokkal hatékonyabbá. Az új szekrények 
ugyanis olyan mechanikával vannak fel-
szerelve, amit egy pénzérmével lehet 
aktiválni, de a használat után az vissza is 
adja az összeget.

„Az uszodát látogató vendégeket szeptem-
bertől új szekrényekkel várjuk.. Fontos, hogy 
100 forintossal készüljenek, ugyanis ezzel 
fogják tudni bezárni az öltözőszekrényt. Az 
úszás végeztével, amikor kinyitják, a 100 fo-
rintost vissza fogják kapni” – nyilatkozta 
Gulyás Zoltán, a Váci Sport Nonprofit 
Kft. ügyvezetője

Ablakcserével egybekötött homlokzatfel-
újítási munkálatok kezdődtek a Dr. Kenéz 
Zoltán Egyesített Szociális Intézmény 
Burgundia utcai idősek otthonában. Az 
önkormányzat által támogatott renoválási 
projekttel egyidejűleg a lakószobák tiszta-
sági festését is elvégzik az intézet karban-
tartó munkatársai.

Így a megújult, tiszta lakószobákba 
költözhetnek vissza az idősek, akiket a 
felújítás ideje alatt részben házon belül 
más lakószobákban, részben pedig a Rádi 
úti házunkban helyeztünk el. – mondta 
el az ES tévé Híradójának az intézmény 
vezetője.

„A demens részlegen még van munka, de 
azért a stílus már látszik, és az a körvonal, 
amit szerettünk volna megvalósítani. Rengeteg 
apró munka vár ránk, úgyhogy körülbelül egy 
hónap biztosan kell, mire készen leszünk. A 
Kenéz bálon gyűjtött pénzösszegből valósítottuk 
meg  ezt a felújítást. A megújult épületet nemcsak 

az itt élő időseink szeretik, hanem az itt dolgozó 
kollégák is, azt mondják, hogy egészen más han-
gulat ide bejönni.”

Az időseket ellátó intézmény épülete 
1920-ban még szegényházként, kórház-
ként működött, ezt 1945-ben vett át az 
akkori tanács, és ekkortól üzemel szociá-
lis otthonként. A műemlék épület külső 
homlokzatának felújítása már régóta hú-
zódott, tavaly pedig elkezdett hullani a 
vakolat, így nem lehetett tovább halogatni 
a munkát.

Az ingatlan jellegéből adódóan azon-
ban engedélyekre volt szükség, hogy el 
tudják kezdeni a renoválást. Emellett a 
nyílászárók cseréjére is szükség volt, mivel 
már nem megfelelően záródtak, ami a fű-
tésszezonban kulcsfontosságú – hívta fel 
a figyelmet Szabados-Slezák Brigitta. Így 
a fenntartóval, az önkormányzattal egyez-
tetve az a döntés született, hogy a város 
által finanszírozott homlokzat felújítással 
egy időben az ablakok cseréjére is sort ke-
rítenek, illetve az intézmény karbantartói 
tisztasági festést is végeznek az épületben.

„Augusztus 8-án fog felvonulni a pályázatot 
megnyert vállalkozó, és megindul a külső hom-
lokzat  felújítása, amely együtt jár az ablakok, 
a nyílászárók cseréjével. Az egész projekt azért 
csúszott egy kicsit, mert ezeket az ablakokat 
egyedileg kell legyártatni, mivel ez egy műemlék 
épület. Ha már a felújítás miatt kipakoltuk a 
lakószobákat, akkor azt gondoltuk, hogy itt az 
ideje egy tisztasági festésnek is” – mondta az 
intézményvezető.

Zajlanak a munkálatok a 
Burgundia utcai idősek 

otthonában

A váci főtér gyönyörű barokk 
palotái díszítik a készülő 
gyermekmedence falát
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InterjúFerjancsics László a Vác-Alsóváros 
egy részét magába foglaló 4. sz. válasz-
tókerület képviselője, társadalmi díjas 
alpolgármester. 2010-ig négyszer már 
képviselte ezt a körzetet, amelynek la-
kói a legutóbbi, azaz a 2019-es önkor-
mányzati választáson ismét bizalmat 
szavaztak neki. Az ötéves megbízatás-
ból lassan négy év telt el, ennek kapcsán 
kérdeztük a képviselői munkáról, az el-
ért eredményekről.

- Majdnem négy éve, hogy képviselővé vá-
lasztották. Mire a legbüszkébb körzetében?

- Arra, hogy egy évtized múltán is-
mét létesültek parkolóhelyek – ráadá-
sul tucatszám –, hogy óvodák újulnak 
meg, hogy a játszótereken lecseréltük 
a burkolatokat és már nem baleset-
veszélyesek az eszközök, meg arra is, 
hogy az elhanyagolt faállomány nagy-
részét visszavágtuk, és térfigyelő ka-
merák kerültek kihelyezésre.

- A választások hajrájában mindenki 
tett ígéreteket. Hol tartanak a megvalósítá-

sok a körzetben?
- Ebben az alsóvárosi körzetben ko-

rábban is bizalmat kaptam, először a 
rendszerváltáskor. Ezen képviselősé-
geim alatt is a folyamatos, de egymás-
ra épülő fejlesztések és felújítások híve 
voltam. Így először megújítottuk az 
utak burkolatát a Törökhegyi és a Fonó 
utcában, majd a Csányi körúti tízeme-
leteseknél. Kerékpárutat készíttettünk 
a Rádi úton, majd utána több helyen 
parkolókat építtettünk ki. Kis időbeli 
átfedéssel a parkok következtek. Ekkor 
létesült játszótér a Nagymező és a Kötő 
utcában, illetve létrehoztuk a „Hajós” 
játszóparkot a Damjanich utcában. Tel-
jes parképítést hajtottunk végre a Dam-
janich téren. A mostani ciklusra vonat-
kozó programom is jól teljesült, sőt, 
Alsóvárosból a kórház és Deákvár, vala-
mint az Iskolaváros irányába való busz-
közlekedésen is sokat javítottunk. Bár 
ígéretként nem hangzottak el, de vol-
tak olyan infrastrukturális fejlesztések, 

Ferjancsics László: 
kobórmacskák miatt lépett 

politikai pályára

amelyek mégis megvalósultak. Itt főleg 
a Rádi út aszfaltozására, vagy a Kölcsey 
utca sávjainak szélesítésére gondolok. 

- Jövő tavasszal ismét választanak a váci 
polgárok. Milyen tervekkel készül?

- Egyszerűekkel. Olyanokkal, ame-
lyek nem engedik, hogy egy városveze-
tő luxusrepülőzéssel utazhasson a város 
pénzén, vagy éppen közeli ismerősének 
jogtalanul fizetésemelést adjon. Olya-
nokkal, amelyek által a városi közpénz 
nem a polgármester úr kedvenc zené-
szének váci fellépésére megy el, hanem 
például a lakótelepi közterületek rend-
betételére. 

- Sokan csak a képviselő-testületi ülésekről 
ismerik. Ha pár szóban be kellene mutatkoz-
ni, miket emelne ki magáról? Honnan a köz-
élet iránti érdeklődése?

- Ük- és dédszüleim is Alsóvárosban 
éltek, azonban a Földváry lakótelep épí-
tési tervei érintették kisvendéglős kocs-
májukat és hatalmas kertjüket – ezek 
helyén ma több tásasház magasodik. 
Tizenéves voltam, amikor barátommal 
először elmerészkedtünk egy tanács-
tagi beszámolóra a Fonógyárba, és ott 
elmondtuk, hogy a kóbormacskák ügye 
a Rádi úti lakótelepen nem megoldott, 
és a tömbök körüli járda nem passzol 
a mi görkorizásunkhoz. Meghallgattak 
minket és még udvariasan válaszoltak is. 
Lehet, hogy ennek hatására még aszfal-
tozás is volt… Ez az esemény számom-
ra orientáló volt: másokkal együtt ekkor 
kezdtem a közügyekre jobban fókuszál-
ni. Később nagypapám – aki megjárta a 
frontot és a hadifogságot, majd kultú-
raszervező is volt a DDC építkezésén, 
sőt, fociedző a Ságvári klubban – hiába 
mondta, hogy a „politikától tartsd ma-
gad távol fiam”, ezen intelmét nem tel-
jesen fogadtam meg.

- Milyen hobbija van, mit csinál szabadi-
dejében?

- Korábban egy ideig a fotózásból 
is éltem. A nálam profibbaktól ellesett 
tudást olyan városképekbe próbálom 
átültetni, amelyek nem a megszokott 
perspektívákból, és/vagy nem nappal 
készülnek. Gyakran kerékpározok, en-
nek egy része nem mindig kikapcsoló-
dás, hiszen amíg kiérek Vácról, időn-
ként észreveszek olyan problémákat, 
amelyeket kezelni kell. Valahol ez város-
politikusi ártalom is lehet, hiszen egyik 
alpolgármester-társam futóedzései köz-
ben teszi ugyanezt a városhatáron belül. 
De mostanában a putyini agresszió, Uk-
rajna orosz megszállása okán többet és 
fókuszáltabban olvasok a katonai repü-
lésről, mely egyébként a vasút és a vas-
útmodellezés mellett mindig is érdekelt.

Eszes Ádám
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KalászNet technológiai átállása. Mint 
arról korábban az ESTV Híradója is be-
számolt, ehhez a vállalat ingyenesen egy 
beltéri egységet is biztosított, egy ahhoz 
tartozó SCART kábellel, illetve SMART 
kártyával. Az átállás napján azonban 
több felhasználó is elégedetlenségének 
adott hangot a közösségi felületeken, és 
az ESTV-t is megkeresték azzal, hogy 
nem sikerült beüzemelni a kapott esz-
közt, illetve akinek sikerült, annak nem 
jött be az összes tévécsatorna, amelyek-
re egyébként előfizetett.

A Híradó felkereste a KalászNet 
Kábeltv Kft-t, hogy lehetőséget adjon 

ezekre a panaszokra reagálni. Megke-
resésünkre azt válaszolta, hogy olyan 
beltéri egységet választottak, amely a 
tapasztalataik alapján ki tudja elégíteni 
az ügyfélkörük igényeit, valamint a legy-

Nem volt zökkenőmentes a 
KalászNet technológiai átállása

gyakrabban használt SCART és HDMI 
csatlakoztatási lehetőséggel is rendel-
kezik, HD tartalom megjelenítésére és 
SMART kártya fogadására is alkalmas. 
Továbbá elmondták, a több tévécsator-
nát is tartalmazó  csomagjaik esetében 
ők is érzékelték a jelentkező problémát, 
így még aznap délelőtt hozzáfogtak a 
hiba kijavításához. Mint közölték, az-
nap este sikerült is orvosolni a technikai 
problémát, így az érintett ügyfelek a tel-
jes kínálattal rendelkeznek. 

Hozzátették: azoknak a felhaszná-
lóknak, akik műszaki problémát észlel-
nek, vagy nem sikerült beüzemelniük a 
beltéri egységet, azt javasolják, hogy a 
KalászNet díjmentes ügyfélszolgálatát 
hívják az 1235-ös telefonszámon, vagy 
látogassanak el a hétfőn megnyílt új Te-
lekom üzletbe a Zrínyi Miklós utca 3-as 
szám alatt, ahol szakszerű segítséget 
tudnak nyújtani az ügyfeleknek.

Bár a kormány a pénzt már 
visszavonta, ismét téma 

lett az olimpiára 
tervezett váci sportcsarnok

A kormánypártoknak „köszönhetően” 
ismét közéleti téma lett a Vácra tervezett 
multifunkciós sportcsarnok. A váci Fideli-
tas-elnök tulajdonában álló Vác Online 
egyik  cikkében arról írt, hogy a polgár-
mesternek „nem kellett a sportcsarnokra 
adott 5 milliárd forint”, később egy vi-
deóban Imre Zsolt, a térség korábbi or-
szággyűlési képviselője is erről beszélt a 
jelenlegi városvezetést támadva. Mi igaz 
ezekből a vádakból?

Fördős Attila, Vác 2010-2019-ig regná-
ló Fidesz-KDNP-s polgármestere 2014-
ben beszélt először arról, hogy Vác egy új 
sportcsarnokkal olimpiai helyszín is lehet 
hamarosan. A kormány és Budapest ak-
kor még pályázott volna a 2024-ben meg-
rendezésre kerülő olimpia helyszínének, 
csakhogy ezt a pályázatot a Fidesz-KDNP 
a végső döntés előtt nem sokkal vissza-
vonta. Azonban kormánydöntés volt arra, 
hogy 5 milliárd forintot adnak Vácnak egy 
új, 3300 fő befogadására alkalmas, multi-
funkcionális sportcsarnok építésére.

A Fördős-korszakban a csarnok gya-
korlati megvalósításában azonban nem 
történt érdemi előrelépés: még egy kiviteli 
tervig sem jutottak el két év alatt. A 2019-
es önkormányzati választáson a város élén 
a Matkovich Ilona vezette Összefogás Vá-

cért váltotta a Fidesz-KDNP-t. Az új tes-
tületnek kellett decemberben meghoznia a 
döntést arról, hogy kell-e a városnak egy 
multifunkciós sportcsarnok.

A fideszes képviselők is 
megszavazták, hogy ne 

sportcsarnok épüljön a pénzből
A képviselők úgy látták, hogy a rendelke-
zésre álló adatok és más városok példái 
alapján nem lehet gazdaságosan fenntar-
tani egy ilyen létesítményt – pedig akkor 
még el sem szálltak az energiaárak. Ezért 
arra kérték Rétvári Bence országgyűlési 
képviselőt, hogy járjon közben az összeg 
átcsoportosítása érdekében a kormányá-
nál. Az ezzel kapcsolatos döntés mögött 
gyakorlatilag az egész város felsorakozott. 
Az átcsoportosítást kérő határozatot a tel-
jes testület támogatta, azaz a Fidesz-KD-
NP-s képviselők is megszavazták.

Az idő és Tatabánya példája a váci tes-
tület döntését igazolta. A vármegyeszék-
hely multifunkcionális sportcsarnokára 
2017-ben még 15 milliárd forintot szánt a 
kormány. 2019-re a beruházás becsült ára 
nettó 19 milliárd forintra nőtt. A hirdet-
mény nélküli közbeszerzési eljáráson a mi-
niszterelnök jó barátjának cége, a Mészá-
ros Lőrinc-féle Fejér-B.Á.L. Zrt. az Épkar 
Zrt-vel közösen nyerte el a munkát 22,9 

milliárd forintos ajánlattal. Az elkészült 
sportcsarnok üzemeltetését 2021-ben nem 
vette át a megyeszékhely önkormányzata, 
mert nem tudták volna kigazdálkodni a lé-
tesítmény évi egymilliárd forintra becsült 
fenntartási költségét.

Mivel a váci sportcsarnok 5 milliárdos 
építési költségeit 2017-ben tervezték, 
joggal lehetett már 2019-ben azt feltéte-
lezni, hogy az összeg nem lesz elég arra, 
hogy befejezzék. Azt, hogy a tatabányai-
hoz arányosítva 3-4 milliárd forint plusz 
pénzt honnan lehetett volna előteremte-
ni, nem tudni. A pénzszűkét jól mutatja, 
hogy az öt éve ígérgetett váci szakrende-
lő épületére Rétvári Bencéék azóta sem 
találták meg a sokat emlegetett 5 milliárd 
forintot. Amikor kénytelenek voltak le-
fújni az egészségügyi fejlesztést, akkor 
a fideszes képviselő az Európai Uniót 
hibáztatta azért, mert nem volt pénze a 
kormánynak arra, hogy betartsa a válasz-
tási ígéretét: azaz Vácott megépítse az új 
szakrendelőt.

A 15 fős váci testület 2019-ben egy-
hangúlag többek között olyan célokra 
kérte a sportcsarnokra szánt 5 milliárd 
átcsoportosítását, mint a váci szakrende-
lő és a művelődési központ felújítása, az 
iskolavárosban álló félkész kézicsarnok 
befejezése, vagy az azóta önerőből el-
kezdett útfelújítások. A kormány annak 
ellenére sem volt partnere a fideszeseket 
is felsorakoztató váci képviselő-testület-
nek, hogy a kérések részben átfedésben 
voltak miniszterhelyettesük választási 
ígéreteivel. 2020 augusztusában átcso-
portosítás helyett egész egyszerűen visz-
szavonták a Vácnak szánt 5 milliárd fo-
rintot.

Eszes Ádám
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Visszatér-e Fördős Attila a Fi-
desz-KDNP kötelékébe, külön 
indul, vagy indul-e egyáltalán? 
Lehet-e Szabó Csaba a Fidesz pol-
gármesterjelöltje Vácon? Újrain-
dul Matkovich Ilona a polgármes-
teri székért? Ezekre a kérdésekre 
kerestük a választ a következő ön-
kormányzati választás előtt 10 hó-
nappal.

Jövő ősz helyett 2024 júniusában 
tartják az önkormányzati választáso-
kat Magyarországon, egy időben az 
Európa Parlamenti választásokkal. A 
polgármesteri és önkormányzati kép-
viselői helyekről szóló voksolást a 
fideszes Kocsis Máté javaslatára hoz-
ták előre. Elemzők szerint a Fidesz 
így könnyebben ki tudja terjeszteni 
EP-választásra szóló országos üzene-
teit, amellyel jobb eredményeket ér-
hetnek el az önkormányzati választá-
son, mint legutóbb, 2019-ben. Ezzel 
szemben a kormánypártok költségha-
tékonysággal magyarázták a döntést.

A közelgő időpont apropóján ar-
ról kérdeztük a meghatározó helyi 
politikai erőket, hogy kit terveznek 
indítani a következő választáson váci 
polgármesterjelöltként.

Összefogás Vácért
Az ellenzéki pártokból és váci civil 
szervezetekből álló szövetség nyerte 
a 2019-es önkormányzati választást. 
Matkovich Ilona polgármesterjelölt-
ként csaknem 15%-kal több szavazatot 
gyűjtött, mint elődje, Fördős Attila. 
Matkovichék eddigi, négyéves vezetése 
alatt a város megmenekült a csődtől, az 
anyagi helyzet a kormányzati elvoná-
sok és a brutális infláció ellenére is sta-
bil. Több forrásból is úgy értesültünk, 
hogy Matkovich Ilona a jelenlegi csa-
pattal tervezi az újraindulást. Egyetlen 
kérdőjel van csupán, az pedig a deákvá-
ri 7-es választókerület, ahol 2019-ben 
az azóta a városi pénzek hűtlen keze-
lésével meggyanúsított kormánypárti 
Mokánszky Zoltán nyert. Hivatalos 
megerősítést nem kaptunk, a szervezet 

csupán annyit közölt, hogy továbbra is 
a városért és a megvalósítás alatt álló 
fejlesztéseken dolgoznak, a jelöltekről 
pedig időben tájékoztatni fogják a váci 
közvéleményt.

Ki kit indít a váci 
polgármesteri székért?
Kevesebb, mint egy év van az 
önkormányzati választásokig

Fidesz-KDNP
Nagy a hallgatás a kormánypártok 
helyi szervezeteinél a lehetséges váci 
polgármesterjelöltekkel kapcsolat-
ban. A Fidesz központi szervezetén 
keresztül próbáltuk elérni a helyi 
alapszervezetet, amely korábbi meg-
kereséseinkre nem válaszolt. Talán 
azért sem reagáltak még, mert több, 
egymástól független közvélemény-
kutatás is készült az elmúlt hóna-
pokban, amelyek eredményei elég 
egyoldalúak: a jelenlegi polgármester, 
Matkovich Ilona magabiztosan vezet 
a támogatottságban. Nincs olyan ösz-
szevetés, amelyikben bármelyik fide-
szes jelöltnek esélye volna ellene.

A Vác és Környéke helyi híroldal 
úgy értesült, az egyik fő kihívó För-
dős Attila lehet. A Fidesz korábbi 
polgármestere újra ringbe szállna a 
polgármesteri székért, revansot sze-
retne venni a négy évvel ezelőtti fi-
askóért? A kutatások szerint ráadásul 
ő a legismertebb fideszes a városban, 
szinte nincs olyan váci, aki ne ismer-
né a nevét. 

Az „Egyszerűen senkik vagytok” 
táncos videóból ismertté vált Szá-
doczki Imre vezette váci Fidesz má-
sik jelöltje Szabó Csaba lehet - írta 
meg szintén  a Vác és Környéke.  Sza-
bó a váci Fidelitas (ez a Fidesz ifjú-
sági szervezete) elnöke, valamint a 
Vác Online tulajdonosa. Neve onnan 
is ismerős lehet, hogy nemrég kide-
rült: a neki adott 200 millió forintos 
állami támogatásból a 0627.hu nevű 
oldalnak is jutott, és rengeteg pénzt 
költöttek projektmenedzsmentre. 

Egyre több jel mutat viszont arra 
is, hogy Imre Zsolt beszállt a házon 
belül zajló kiválasztási versenybe. A 
térség egykori országgyűlési képvise-
lőjének nyár elején új Facebook-ol-
dalt készítettek, újabban többször 
szerepelt Rétvári Bence országgyű-
lési képviselővel közösen, és saját 
videókat is készít, amelyben a város-
vezetést támadja. Imre Zsolt koráb-
ban menekültszállót építtetett volna 
Deákvárra, és már 20 éve dolgozik 
eredménytelenül a váci Duna-hídért 
(amit gyakorlatilag csak az Iskolavá-
ros vagy a Duna-korzó szétverésével 
lehetne megvalósítani). 

Megkeresésünkre nem válaszolt a 
Fidesz-központ, így csak sejteni le-
het, hogy a fenti három név közül 
kerül majd ki a kormánypárti kihívó. 
Persze csak akkor, ha időközben nem 
találnak más jelöltet.

Eszes Ádám

?
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Akciófilmbe illő jelenetet rögzített egy 
autó fedélzeti kamerája augusztus ele-
jén az M2-es gyorsforgalmi úton. Váci 
rendőrök két kocsival üldöztek egy 
nagy sebességgel hajtó ámokfutót, aki-
nek szemmel láthatóan esze ágában sem 
volt megállni, annak dacára, hogy az 
egyenruhások az összes megkülönböz-
tető jelzést használták. Az elfogásról ké-
szült felvétel bejárta a közösségi médiát, 
a hozzászólások többsége helyeselte a 
rendőri fellépést.

A száguldozó sofőr már Vácon, a 2-es 
úton sem engedelmeskedett a rendőrök 

jelzéseire: gázt adott, majd továbbhaj-
tott. Ezután az M2-es autóúton Du-
nakeszinél újabb rendőrrel találkozott, 
őt a leállósávon próbálta megelőzni, de 
nem járt sikerrel: összeütközött a járőr-
kocsival, majd a beton elválasztófalnak 
csapódott. A karambol következtében 
az ámokfutó autójának kitört az egyik 
kereke, de még így is megpróbált me-
nekülni a helyszínről. A rendőröknek 
végül az amerikai akciófilmekből ismert 
módon sikerült megállítani a férfit: fegy-
vert fogtak rá, majd kihúzták a kocsiból. 
A Tények riportjában elhangzott: egy 

Gasztronómiai 
délutánt rendezett a 
Román Nemzetiségi 

Önkormányzat
Gasztronómiai délutánt rendezett a hét-
végén a Váci Román Nemzetiségi Ön-
kormányzat, hogy lehetőséget adjon a 
helyieknek a tradicionális román ételek 
megkóstolására. A rendezvényt Répás 
Győző, a román önkormányzat elnöke 
nyitotta meg, aki a szenvedélybetegsé-
gekkel és mentális problémával küzdők 
számára létrehozott váci Új Esély Köz-
ponttal való együttműködésük fontos-
ságát hangsúlyozta. Magát az eseményt 
is a szervezet épületében tartották meg, 
a programon Kimpián Ildikó intéz-
ményvezető is részt vett.

Akciójelenet az M2-őn: váci 
rendőrök fogták el az ámokfutót

biztonsági szakértő szerint a rendőrök 
szakszerűen jártak el az akció során.

„Dolgozott az adrenalin, de tudtam, 
higgadtnak kell maradnom” – emlékezett 
vissza az esetre Gál Zsombor őrmester, 
a Váci Rendőrkapitányság körzeti meg-
bízottja. 

A rendszám nélküli szürke kocsi 
követését még Vácon kezdte meg két 
kollégájával. Az ámokfutó nem volt is-
meretlen, Gál Zsombor őrmester szá-
mára: korábban többször kapta már 
közlekedési szabálysértésen, vagy éppen 
eltiltás hatálya alatt közlekedve - tudta, 
nincs jogosítványa a sofőrnek. A gyor-
shajtó mögé sorolva a rendőr őrmester 
egyértelművé tette, álljon meg! A sofőr 
azonban nem mutatkozott együttmű-
ködőnek, rátaposott a gázra, és az M2 
felé vette az irányt – az őrmester feltolta 
a szirénát és a kék lámpát, majd utána-
eredt. 

A gyorsforgalmi szakaszra kanya-
rodva N. Csaba halálos iramot vett fel. 
Az sem érdekelte, hogy a főváros felé 
haladó autókban nők, férfiak, gyerekek, 
idősek, családok ülnek, autójának sebes-
sége már a 200-at súrolta. Valószínűleg 
semmi más nem járt a fejében, csak az, 
hogy bármi áron el kell tűnnie. Az őt 
követő rendőrautót vezető Gál Zsom-
bor őrmester a kormányt markolva tö-
vig nyomta a gázpedált, hogy ne veszít-
se szem elől a menekülőt.

A rendőri intézkedés közben senki 
nem sérült meg, és mint később kide-
rült, nem hibáztak a váci rendőrök. A 
sofőrt két nappal később letartóztatta a 
bíróság. 

Az üldözésben résztvevő rendőröket 
dicséretben és jutalomban részesítette 
Pest vármegye rendőrfőkapitánya.

K
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et
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A járási hivatal a városházáról a volt CE-
MŰ-székházba költözött, a Curia épüle-
téből a földhivatal is ide tette át a székhe-
lyét, így mostantól egy helyen működnek 
a különböző szakhatóságok

A városvezetők a helyszűke miatt há-

rom éve kezdeményezték, hogy a járási 
hivatal munkatársai ne a főtéri épület iro-
dáiban lássák el a feladataikat. Az átalakí-
tásokat követően egy helyen dolgozhat a 
Pest Vármegyei Kormányhivatal és a Váci 
Járási Hivatal közel 160 tisztviselője. 

Bezár az IBM 
váci gyára

Az IBM bezárja a váci, tárolószervereket 
gyártó üzemét – írta meg a Telex hónap 
közepén. A város harmadik legnagyobb 
iparűzésiadó-befizető cégét a Híradó le-
vélben kereste meg. Válaszukban arról 
tájékoztattak, hogy az elbocsátások foko-
zatosan zajlanak a vállalatnál, a gyártási 
tevékenységet a tervek szerint 2024 első 
negyedévében fejezik be.

Az IBM szerkesztőségünkhöz eljutta-
tott leveléből kiderül, hogy a Vácon zajló 
gyártási tevékenységet Mexikóban tervezik 
folytatni. Döntésüket a termelés hatékony-
ságának fokozásával indokolják. 

Szerettük volna megtudni, hogy hány 
váci dolgozót érint a leépítés, azt a választ 
kaptuk, hogy „mivel a vállalat éles piaci verseny-
ben vesz részt, valamennyi telephely és üzleti egység 
munkatársainak számát bizalmas információ-
ként kezelik.” Azt viszont elárulták, hogy 
a munkavállalók az illetékes üzemi tanács-
csal folytatott megbeszéléseknek megfele-
lő végkielégítési csomagban részesülnek, 
amely megfelel az iparági szabványoknak 
és a jogszabályi előírásoknak. 

A végkielégítési csomag konkrétumai 
nem nyilvánosak, de a Híradó úgy tudja, 
hogy az elbocsájtott dolgozók a Magyaror-
szágon megszokott végkielégítésnél maga-
sabb, akár kétévnyi juttatással a zsebükben 
távozhatnak.

A bezárás több száz dolgozót érinthet, ne-
kik az IBM segítséget nyújt a továbblépésben.

A jövőben a kormányhiva-
tal épületében intézik a 
járási hivatali ügyeket K

özélet
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Emlékezetes nyara volt Vác egyik le-
gendás zenészének, Toldi Tamásnak és 
szerzőtársának, Pálinkás Gergelynek. 
Májusban derült ki, hogy a Ferenc pápa 
látogatására írt „Magyar fohász 2023” 
című dalt már másfél millió ember hal-
lotta a YouTube-on. Varga Miklós, Ke-
resztes Ildikó és Vastag Csaba énekesek 
közreműködésével készült dal komoly 
sikernek tekinthető. De ez még csak a 
kezdet volt: június vége óta ugyanis pla-
tinalemezesnek is mondhatja magát Vác 
szerzőpárosa, hiszen ők a legfontosabb 
közreműködői Charlie „Mindenen túl” 
című lemezének. „2014-től datálom a szö-
vegírói pályafutásomat, és több nagy sikert is 
elértem már, például Kökény Attilával, de a 
legbüszkébb talán a Magyar fohászra vagyok. 
Azután hívott fel minket Horváth Charlie a 
platinalemez hírével.  Szakmailag valószínűleg 
ez az eddigi csúcsa a pályámnak, hiszen Char-
lie zenekara tanít a jazzkonzervatóriumban 
is. De a Magyar fohász a legnemesebb, az kü-
lön helyet foglal el a lelkemben” - mondta a 

Váci Hírnöknek Toldi Tamás.
Toldi egy tévhitet is eloszlatott a Ma-

gyar fohásszal kapcsolatban: bár egye-
sek a Vácon jól ismert Kálvária-dombot 
vélték felfedezni, valójában egy bu-
daörsi kegyhely látható a klipben. „Az 

Egy igazi váci legenda persze nem baj, ha sikerült kicsit megidézni 
Vácot is. De arra is nagyon büszke vagyok, 
hogy a Mátyás-templomban is forgathattunk, 
ott azért nem gyakran szoktak klipeket ké-
szíteni” - büszkélkedett a dalszerző.

Habár a klipben nincs Vác, megkér-
deztük, Toldi Tamás számára mit jelent 
vácinak lenni, erre Toldi a lehető leg-
egyszerűbb választ adta: „Ezt a legjobban 
a Szívem városa című dal fejezi ki. Ez Vác 
hivatalos dala, és a szövegét én jegyzem. Ott 
mesélek el mindent a leghitelesebben. Szerintem 
az, hogy megírtam ezt a dalt, nem mindennapi 
kötődést feltételez. Egyébként is imádom Vá-
cot, itt születtem, és az egész Dunakanyar a 
szívem csücske.” Toldi Tamás jelenleg is 
dolgozik, szeptemberben jelenik meg 
élete első szólólemeze. „Itt nemcsak a 
szövegeket írtam, hanem én éneklem a dalokat 
is. Tíz vadonatúj, dallamos rockdal lesz rajta, 
hamarosan leforgatjuk az első klipet is hoz-
zá” - avatott be minket a nagyon közeli 
jövőbe, majd megtudtuk az okokat is. 
„Sokan nyaggattak, hogy másoknak milyen 
sok szöveget írok, de magamnak mikor fogok? 
Hát, most jött el ez a pillanat.”

Fekő Ádám

Dr. Alt Gyula 1937. december 31-én szüle-
tett, vagyis 86 éves lesz pár hónap múlva, de 
úgy néz ki, olyan elevenek a gesztusai, olyan 
dinamikus a beszédtempója, mint akinek bő-
ven vannak tervei. „Jövőre persze, hogy indulok a 
nemzetiségi önkormányzati választáson "- vágta rá 
az óvatos kérdésre. Küldetése, a magyaror-
szági szlovákok identitásának ápolása, illetve 
a szlovák kultúra értékeinek minél szélesebb 
körben való megismertetése, valamint a két 
nemzet együttélésének segítése soha véget 
nem érő feladat. A piliscsévi árva gyerek szü-
leit a második világháborúban agyonlőtték. A 
díj átadásakor meghatottan emlékezett meg 
róluk, úgy fogalmazva, „biztos nagyon büszkék 
lennének rám, hogy ilyen komoly kitüntetésben része-
sült a fiúk.” Akkor ott meg is ígérte, este gyer-
tyát gyújt a tiszteletükre. 

Alt Gyula még a háború alatt a nagyszü-
lőkhöz került, a nagypapa Dorogon volt 
bányász. A nagyszülőknél otthon szlovákul 
beszéltek, a faluban akkor mindenki szlovák 
volt. Másodikos volt, amikor megalakult a 
szlovák iskola Pesten, ott végezte az általá-
nost, aztán a tanítóképzőt és Egerben a ta-
nárképző főiskolát. Saját bevallása szerint is 
csak huszonnégy éves korában volt először 
Szlovákiában. Testnevelés-történelem sza-

kos diplomával a zsebében ’56-ban kezdett 
tanítani Nógrádon, aztán Bánkon, majd Fel-
sőpetényben, mert ott se volt szlovák nyel-
vű tanár. Tanított néptáncot az óvónőknek, 
mert valamikor néptáncos is volt. A szlovák 
tanítóképzőben nagyon jó néptáncegyüttesük 
volt. Irénkével, az akkor 18 éves gyönyörű 
óvónővel Nógrádon, a népitánc csoportban 
ismerkedtek meg. Most ünnepelték a hat-
vankettedik házassági évfordulójukat. Irénke 
szintén árva gyerek volt, talán ez is sodorta 
a közösségi élet felé mindkettejüket. Az Alt 
házaspár csaknem másfél évtizedig irányította 
Nógrádon a kulturális életet. 

Alt Gyulát 1970-ben hívták Budapestre 
titkárnak a magyarországi szlovákok országos 
szövetségéhez. Akkor költöztek Vácra, hogy 
ne szakadjanak el a környéktől, de Budapest 
se legyen messze. Szlovákia önállóvá válása 
után kezdte el kutatni, hogy mi az önállóság 
előnye, mi a hátránya. A magyar-szlovák kap-
csolatok közelmúltbeli tapasztalatai témában 
szerezte meg a doktorátust a pozsonyi Ko-
mensky János egyetemen. Abban az időben 
ő volt a Magyarországi Szlovákok Országos 
Szövetségének titkára. Ekkor már a hivatása 
lett a nemzeti identitás ápolása. Mai szavai-
val: „a kultúra, az identitás nem csak a múlt, ha-

nem a mindennapi életünk, a nyelv, amit beszélünk, 
a dalok, amiket dúdolunk, a tánc, amit lejtünk, az 
ételek, amiket főzünk, a ruháink, amiket viselünk, 
ezek mind együtt a mi világunk, amiben élünk, azok 
vagyunk..”.

Amikor elmúlt 60 éves, nyugdíjba ment, és 
még a rendszerváltás előtt megalakította Vá-
con a szlovák önkormányzatot. Sok szlovák 
település van a környéken: Acsa, Csővár, Püs-
pökhatvan, Galgagyörk, Nógrád, Kóspallag, 
Nőtincs, Márianosztra, és amikor a téeszek 
megszűntek, az emberek munka nélkül ma-
radtak a településeken, bejöttek Vácra. Ma 
már több, mint 1200 szlovák nemzetiségű 
polgár van a városban.  

Alt Gyula kedves mondatai: „A múltunk 
nem mögöttünk van, hanem a lelkünkben, vagyis 
hordjuk még magunkban. De csak akkor tudjuk 
magunkban hordani, ha gondozzuk. 

Azzal például, hogy benne élünk, és jó azt látni, 
hogy most a nemzetek között a kapcsolat nagyban is 
jól alakul.”

Vicsek Ferenc

Nem áll meg a munka: jövőre 
is indul a nemzetiségi 

választáson dr. Alt Gyula
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Meghosszabbították a Vác Város Levél-
tára által összeállított „És akkor becsuk-
ták az ablakokat” című kiállítást, amely 
a váci zsidóság életéről és sorsáról mutat 
be emlékeket. 

A tárlatot június végén, a váci zsidó-
ság elhurcolásának 79. évfordulóján nyi-
tották meg. Az eseményen a kiállítás ku-
rátora, Horváth M. Ferenc köszöntötte 
az egybegyűlteket, majd Matkovich Ilo-
na polgármester, Gyarmati György tör-
ténész, Heisler András, a MAZSIHISZ 
volt elnöke és Radnóti Zoltán főrabbi is 
felszólalt. 

A kiállítás elsősorban nem a holo-
kausztra koncentrál, hanem annak a ki-
sebbségnek az életét mutatja be, amely 
átszőtte és gazdagította Vác minden-
napjait a II. világháború előtt az élet 
minden területén. A kiállítás egy me-
mentó, amely arra késztet mindenkit, 
hogy végezzen önvizsgálatot, mit tud 
tenni a maga területén a ma is tapasz-
talható gyűlölködéssel szemben. A kiál-
lítás egyénileg és csoportosan is látogat-
ható szeptember 30-ig a Madách Imre 
Művelődési Központ első emeleti galé-
riájában.

Szeptember 30-ig látogatható 
a váci zsidóság életéről és 

sorsáról szóló kiállítás

A státusztörvény 
bevezetése óta több 

pedagógus is 
felmondott Vácon

A státusztörvény parlamenti benyújtását 
követő hetekben több mint 450 pedagó-
gus szüntette meg jogviszonyát, de a tör-
vény miatt további felmondások várhatók 
szeptemberben - mondta a Népszavának 
Totyik Tamás. A Pedagógusok Szakszer-
vezetének elnöke szerint a távozó pedagó-
gusok hiánya súlyosan érinti a magyar ok-
tatási rendszert. A váci iskolákban a tanév 
vége után eddig nyolc pedagógus mondott 
fel - válaszolt az ES televízió Híradójának 
kérdésére a tankerület vezetője. 

A státusztörvény elfogadása előtt az 
aHang végzett online felmérést, amely-
ben több mint ötezer pedagógus jelezte, 
hogy benyújtja felmondását, ha bevezetik 
a törvényt. Egy közérdekű adatigénylés-
ből, amit a Civil Közoktatási Platform 
tett közzé, az derült ki, hogy a magunk 
mögött hagyott tanév alatt összesen több 
mint 4800 pedagógus jogviszonya szűnt 
meg. A Híradó levélben kért információt 
a Váci Tankerületi Központ vezetőjétől 
azzal kapcsolatban, hogy a fenntartásuk 
alatt működő iskolákban volt-e felmon-
dás a státusztörvény bevezetése miatt. 

Verebélyi Ákos válaszában úgy fogal-
mazott: a váci köznevelési intézmények-
ben 2023. július 1. és 2023. július 27. napja 
között közös megegyezéssel vagy lemon-
dással nyolc pedagógus munkaviszonya 
szűnt meg. A munkavállaló a jogviszony 
megszüntetését nem minden esetben 
köteles indokolni. Így a kérdésére érde-
mi válasz nem adható. Hozzátette: a pe-
dagógusok körében évtizedes gyakorlat, 
hogy a munkaviszony megszüntetésére 
vagy létesítésére a nyári szünetben kerül 
sor. Jellemző, hogy a felmondások száma 
júliusban növekszik, a belépéseké augusz-
tusban, így a betöltött és a betöltetlen 
álláshelyek száma folyamatosan változik, 
a pedagógusok létszáma szeptemberre ál-
landósul. 

Lemondott a Váci Tankerületi 
Központ vezetője

Lemondott tankerületi vezető tisztségéről 
Verebélyi Ákos, aki 2012 óta töltötte be 
a pozíciót. Korábban a Vác és Környé-
ke hírportál arról írt, hogy az igazgató 
érintett lehet egy sikkasztási ügyben, ar-
ról azonban egyelőre nincs információ, 
hogy ennek köze van-e a lemondáshoz. 
Verebélyi Ákos augusztus 31-én távozott 
posztjáról, utódjáról még nincsen hír.

Napok óta nem hagyja nyugodni a váci-
akat a hétfő éjszaka Alsóvároson hallott, 
hangahatással kísért fényjelenség. Töb-
ben robbanásra tippeltek, mások UFO-t 
véltek látni, de volt olyan is, aki meteorra 
gondolt. Az ES-t is sokan keresték, hátha 
meg tudjuk mondani, mi okozta a nyug-
talanító jelenséget, végül a Váci Hírnök 
főszerkesztője kezdett nyomozásba, aki-
nek úgy tűnik, sikerült megfejtenie a zaj 
okát.

Az egyik népszerű váci Facebook 
oldalon kedden reggel többen is írták, 
hogy fényjelenséggel kísért robbanás 
történt hétfőn éjjel háromnegyed 11 kö-
rül Alsóvároson, a távhő fűtőközpontja 
környékén. A találgatások azonnal elin-
dultak: az egyik hozzászóló meteort vélt 
látni, míg a másik földrengést vizionált, 

de az idegenek is szóba kerültek a jelen-
ség kapcsán. 

Megkerestük a Váci Távhő Kft-t is az 
eset miatt, akik azt mondták, náluk nem 
volt üzemzavar. Írtunk a Magyar Csilla-
gászati Egyesületnek is, akik azt válaszol-
ták,  hogy a Nemzetközi Meteor Észlelő 
honlapjára sem hazánkból, sem a kör-
nyező országokból nem érkezett jelzés. 
Viszont segítségünkre sietve a megkere-
sésünket betették a Tűzgömb rajongók 
csoportjába a Facebookon. 

Így talált meg minket Tahitótfaluról 
egy hölgy, akinek felvétele is van a je-
lenségről. Elmondása szerint egy nagy-
feszültségű transzformátor kaphatott 
zárlatot, amely ennek következtében rob-
banhatott fel. Mint mondta, ő már több 
hasonló esetet rögzített a felvételein.

Ufó, vagy meteor? Megtaláltuk 
a robbanás vélhető okát!

K
özélet
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tanár a TAZE-nál. Hogyan lettél ilyen fiata-
lon hiphop edző?  

- Hat-hét éves koromban kezdtem el a 
TAZE-ban táncolni, és egészen 16 éves ko-
romig megszakítás nélkül jártam ide. Kipró-
báltam az összes stílust, táncoltam párban, 
formációban, versenyeztem duóban, csapat-
ban, részt vettünk itthoni és nemzetközi ver-
senyeken is. Valamiért mégis a hiphop volt 
az, ami az összes stílus közül a leginkább 
magával ragadott. Próbáltam és próbálok is 
folyamatosan egyre jobban elmélyülni ben-
ne és bővíteni a tudásomat. 

Györgyi megkeresett, hogy szeretnék-e 
visszatérni a TAZE-ba, de már tanárként. 
Sokáig gondolkodtam, hogy elfogadjam-e 
az ajánlatot. Óriási felelősség átadni a tudást. 
Szeretnék minél több embernek lehetőséget 
adni arra, hogy megtapasztalhassák a segít-
ségemmel azt, amit anno engem a legjobban 
motivált: versenyek, fellépések, előadások. 
Nagyon szuper csapat alakult ki Gödön, 
ahol tanítok.  Remélem, évről évre, csak 
gyarapodni fogunk! Célom, hogy a meglévő 
tudásomat a tőlem telhető legminőségibb 
módon adjam át a gyerekeknek, és az ő se-
gítségükkel én is velük együtt fejlődhessek, 
mint táncos, mint ember egyaránt. 

- Berki-Haddad Sabrinától Balogh Niki ve-
szi át a munkát egy időre az egyesületben, ugyanis 
Sabrina anyai örömök elé néz. Nikit az előtte álló 
feladatról faggatam.

- Úgy érzem egy fantasztikus csapatba 
kerültem, és megtiszteltetve érzem magam, 
hogy én lehetek Haddad Sabrina utódja. 
Több éves tanári tapasztalataimnak köszön-
hetően azt gondolom méltón helyt tudok 
állni a TAZE TSE tanári karában. A célom 
egyértelműen a tánc szeretetének átadása. A 
kezdő korosztállyal megismertetni a társas-
tánc adta lehetőségeket, és biztosítani a fej-
lődésüket, valamint végig kísérni őket ezen 
az úton. 

Azoknál a táncosoknál, akik már maga-
sabb szinten esetleg versenyszerűen tán-
colnak, ott pedig a technikai előrelépés, 
valamint a nőiesség és versenyekre való 
maximális felkészülés a célom. Szeretném, 
ha a növendékeim tudnák, hogy bajban is 
fordulhatnak hozzám, mint edzőjükhöz, 
vagy éppen, ha úgy érzik motiválatlanok, 
mert a nehezebb időszakukban is a táma-
szuk leszek. 

Kíváncsian várom ezt a számomra is új 
időszakot és együttműködést ezzel a szuper 
közösséggel. Ajánlom az TAZE minden 
tanárának óráit, minden kedves érdeklődő-
nek, mert az itteni kollégákat megismerve 
szakmailag, emberileg egy fantasztikus kö-
zösség, akik remek példaképei lehetnek a 
jövő táncos nemzedékének. Bordás Györgyi 
pedig óriási nagy lelkesedéssel és energiával 
támogatja mind a tanárokat, mind pedig a 
táncosokat - mondta az interjú végén Niki. 

F. A.

Új évadkezdés a TAZE TSE-nél
Jó évadot zárt a Tánccal az Egészsé-
gért Egyesület (TAZE). Szeptemberben 
indul az újabb, mely már nem csak a 
gyerekeknek, fiataloknak tartogat spor-
tolási lehetőséget, hanem az idősebb 
korosztályt is megcélozza, hiszen elin-
dul a senior tánc is. 

- Hogyan összegeznéd az elmúlt évadotokat - 
Bordás Györgyit, az egyesület vezetőjét kérdezem.

- Én nagyon örülök, hogy az elmúlt 
évadban is sikerült olyan célokat megvaló-
sítania az egyesületünknek, tanárainknak, 
táncosainknak, amelyek hosszú távú céljaink 
mérföldkövei, és abból tovább lépve a kö-
vetkező tanév céljait segített kitűzni mind-
annyiunknak. 

Ilyen volt például, hogy a szokásos egy 
helyett, már két táncgálát tartunk félévkor és 
évvégén is, ami a jelentős létszám növekedé-
sünknek köszönhető. Valamint, a TAZE IN 
Wonderland előadásunk májusban, amely-
nek sikere megalapozta az utaztatás gondo-
latát a közeljövőre vonatkozólag. Büszkék 
vagyunk, hogy két táncosunk válogatott 
kerettag lett a Magyar Táncsport Szakszö-
vetségnél, így felírtuk magunkat a hazai 
táncsport világába. A két tehetséges fiatal 
Hevesi Péter és Kikillai Anna. Ők Bődi Dé-
nes és Berki-Haddad Szabrina edzők szár-
nyai alatt készülnek versenyről-versenyre. 

Örömmel tölt el az is, hogy a Magyar 
Látvány Táncszövetség 2023-as verseny-
szezonjában minden indulónk bejutott az 
Európa Bajnokságra. Közülük a Lady Pin-
ky, a Tru Colorz, a Trió, a Dancing Mirakles 
és az Indepen Dance csapatok és szólóban 
Várnai Vivien, Mezei Dóri, Bernáth Violett 
felállhattak a dobogó legfelső fokára, és ez-
zel magukénak tudhatják az Euróba Bajnoki 
címet. 

Színházi táncosaink közül pedig Sajgó 
Enikőt emelném ki, aki kiemelt arany mi-
nősítéssel fejezte be a versenyszezonját. A 
nyárról pedig el tudom mondani, hogy az 
eddigi két nyári tánctáborunk helyett, idén 
négy táncos tábort bonyolítottunk, továbbá 
szintén Hevesi Péter és Kikillai Anna remek 

eredményeivel elérték Marcaliban, hogy a 
következő versenyévadban már C osztály-
ban fognak versenyezni. 

Összességében az egyesület szépen zárta 
az elmúlt évadot.

- Mire fókuszáltok a mostani időszakban? 
- Szeptember lévén az új évadunkat ter-

veztük meg és szeretnénk növelni az után-
pótlásunkat minden táncstílusban. Illetve 
szeretnénk sikeresen elindítani az új táncstí-
lusainkat, új tanárainkkal. Ilyen például a 
„Szenior Tánc klub” amit Sós Klára fog 
nálunk bevezetni. Klári lendületes pozitív 
vidám kisugárzása és lelkesedése magával 
ragadja majd az érdeklődőket, ebben biztos 
vagyok. Minden csütörtökön 10-től 11 órá-
ig várjuk az érdeklődőket nagy szeretettel a 
TAZE központi termében, a Zrínyi utcá-
ban. 

- Hol tartotok még táncórákat?
- A központi termen kívül A Madách 

Imre Művelődési Központban és a már har-
madik éve a Váci Juhász Gyula Általános 
Iskolában is tartunk képzést az alsó tagoza-
tosok részére. 

- Hogyan illeszkedtek be a Juhász Gyula iskola 
életébe? – fordulok Gombár Emese táncpedagógus-
hoz.

- Izgatottan várom, hogy újra induljon a 
tanév. Nagyszerű lesz újra belecsöppenni az 
iskola mindennapjaiba, jó lesz újra találkoz-
ni az ott tanító kollégákkal. Szeretem, hogy 
kicsit részese lehetek az intézmény kulturális 
életének. Remek volt az elmúlt évben a Ju-
hászos Sulipódiumon szerepelni! 

Most majd legfőképpen a diákoknak sze-
retnék egy új lehetőséget ajánlani szabadide-
jük tartalmas eltöltésére, az általam nagyon 
szeretett társastánccal, amely kikapcsol, felü-
dít, fitten tart, önbizalmat ad és társaságot 
biztosít. Várom majd az új, kezdő kis tánco-
sokat. Számomra mindig nagy élmény és ki-
hívás egy új közösség megismerése és meg-
nyerése. Óráimat a kikapcsolódás, a szuper 
hangulat és a remek zene jellemzi. Minden 
tanulót szeretettel várok! 

- Kormos Zsófia, te vagy a legfiatalabb 
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Laller ismét 
rajthoz állt

Idén a jubileumi, 20. alkalommal rendez-
ték meg Várpalotán a HunGarian Baja 
tereprali világkupafutamot, amin Hor-
váth Lajos is rajthoz állt. A váciak által 
csak „Lallerként” ismert remek sportoló 
felkészülés nélkül vágott neki a futamnak, 
és minden nehézség ellenére becsülettel 
teljesítette azt.

„Nagyon tetszettek a szakaszok, és örülök, 
hogy itt lehettem, de az elmúlt, motorozás nélkül 
eltöltött jó pár hét rányomta a bélyegét a teljesít-
ményemre. A prológot kicsit elóvatoskodtam, de 
az első métert már nagyon éltem” – számolt be 
élményeiről a népszerű motorversenyző. 
“Köszönöm a munkát Gazdag Ákosnak, Tisza 
Olivérnek és Esch Tamásnak, akik segítettek 
életre kelteni a motoromat, nélkülük nem telje-
síthettem volna a 20. HunGarian Baját. Külön 
köszönet az összes sportbírónak, akik nélkül ez 
a szép jubileumi esemény bizonyosan nem való-
sulhatott volna meg” - fűzte hozzá.

Horváth Lajos ráadásul egy különdíjat 
is begyűjtött: a Magyar Motorsport Szö-
vetség környezetvédelmi nagykövetnek 
választotta őt.

Négyszáz millió forintos hiány kelet-
kezett a korábbi menedzsment 3-4 éve 
alatt a 600 milliós stadionprojekt kivite-
lezésében – a többi között ez is kiderült 
a Vác Városi Labdarúgó Sportegyesület 
szurkolói ankéttal egybekötött sajtótá-
jékoztatóján. Iványi Károly klubelnök 
összefoglalta a januári megválasztásuk 
óta eltelt időszakot, és arról beszélt, 
hogy az előző vezetés alatt végbemenő 
bizalomvesztés miatt nem mennek egy-
szerűen a tárgyalások a jövőbeli lehet-
séges támogatókkal, ennek ellenére az 
önkormányzathoz támogatási kérelmet 
adott be az egyesület. A támogatók hi-
ánya pedig azért fájó, mert a szurkolók 
által remélt osztályváltáshoz 20-30 mil-
lió forintra lenne szükség, az NB III-as 
szerepléshez viszont már 100-150 millió 
forint kell majd. Az utóbbi időszakban 
20 gyerek érkezett az utánpótlás csapa-
tokba, és a 300 fős gyermeklétszámot 
óriási értéknek nevezte a klubvezető. A 
negyedosztályban szereplő felnőtt csa-
patban továbbra is ingyen, költségtérítés 
nélkül játszanak.

Ezt Kovács Péter vezetőedző az-
zal egészítette ki, hogy a szakmai stáb 
a következő bajnokságra 30-35 pontot 
tervez, amely elég lehet a biztos benn-
maradáshoz. A felnőtt keretet jelenleg ti-
zenegy felnőtt korú játékos alkotja, őket 
az ifista korú labdarúgók egészítik ki.

A szérűskerti műfüves pályával kap-
csolatban elmondták, hogy az augusztus 
15-i határidő meghosszabbítását kérték, 
míg a deákvári laktanyában tervezett pá-
lyák megépítése lekerült a napirendről. 
Elmondták még, hogy a török Fener-
bahcetól a német Hoffenheimhez szer-
ződő, Vácon is nevelkedő ifjabb Szalai 
Attila átigazolása után nevelési költségté-
rítésként körülbelül ötmillió forintot kap 
majd az egyesület.

Könyvvizsgáló kutatja, mire 
költötte az előző vezetés a pénzt

A VVLSE-t 2022-ig Pető Tibor vezette, 
aki ezzel párhuzamosan 2019-ig Vác fi-

deszes alpolgármestere, 2022-ig pedig a 
párt váci elnöke is volt. A kormánypárti 
politikus azután kényszerült lemondani 
az egyesület éléről, hogy elnöki tevé-
kenysége „eredményeképp” megszűnt 
az egyesülethez tartozó Vác FC, amely 
egyik bajnokságban sem tudott elindul-
ni. Pedig 2019-ben Rétvári Bencével kö-
zösen vették át a korábbi angol tulajdo-
nostól a csapatot, ami akkor még az NB 
II-ben szerepelt. A fideszes vezetés alatt 
a váci csapat többszáz milliós adósságot 
halmozott fel, az önkormányzat felé ne-
gyedmilliárd forinttal nem tudtak elszá-
molni. A 2019 előtti Fidesz-KDNP-s 
városvezetés több sportberuházásra vett 
fel hitelt. Ezek a beruházások csak igen 
kis részben, vagy nem készültek el. A 
várost 10 évre eladósították. A hatszáz-
millió forintos hitel törlesztése 2026-ban 
jár le.

Arról már az ESTV Nagyító című 
műsorában beszélt Iványi Károly, hogy 
a Vác Városi Labdarúgó Sportegyesület 
korábbi beruházásait, valamint a stadion 
épületének renoválását be tudják fejezni, 
és a szérűskerti műfüves focipálya felújí-
tása is még ebben az évben elkészülhet. 
Azonban továbbra is vizsgálják a VÁC 
FC Kft. korábbi TAO-s beruházását, 
amelynek célja a stadion fejlesztése volt. 
A stadion 600 milliós fejlesztésére 180 
millió forint önrészt biztosított hitelből 
a váci önkormányzat, így a város is sze-
retné tudni, mire használták fel a köz-
pénzt.

„Jelentős összegű beruházás megvalósult, de 
egy másik összeg felhasználása - amely körül-
belül 350-400 millió forint - kérdéses. Jelenlegi 
ismereteink szerint nagy valószínűséggel a ko-
rábbi vezetés ezt a pénzt nem arra használta 
fel, amire kapta. Ugye, ezt úgy hívják, hogy 
költségvetési csalás. Ebben az ügyben történtek 
lépések. Ez az ügy elsősorban a honvédelmi mi-
nisztériumhoz tartozik, illetve az önkormány-
zat keresi, hogyan lehetne egy részt számon 
kérni, illetve tiszta vizet önteni a pohárba” - 
nyilatkozta az egyesületi vezető.

A váci klub lett a 
legeredményesebb 
az Euro Masters 

Regattán
Július utolsó hétvégéjén rendezték a 
masters evezősök versenyét München-
ben. A Vác Városi Evezős Clubot Cseri 
Ágota, Nógrádi Tivadar, Noé Gábor, 
Ábrahám Gábor és Fenyő András kép-
viselték. A küldöttség legfiatalabb tagja 
57, a két legidősebb pedig 72 éves volt.

A 2023-as müncheni Euro Mas-
ters Regatta négy versenynapján 41 
országból több mint 2250 versenyző 
vett részt. A szeles, hideg, esős időben 
megrendezett futamon a váciak kitűnő-
en helytálltak: Nógrádi Tivadar és Noé 
Gábor öt arany és egy ezüst, Ábrahám 
Gábor három arany és egy ezüst, Fenyő 
András két arany egy ezüst, Cseri Ágota 
egy arany és három ezüstérmet szerzett. 

A bajnokság nem válogatott, hanem 
klubverseny, így ezekkel az eredmé-
nyekkel a váci lett a legeredményesebb 
magyar masters klub. A mostani esemé-
nyen megszerzett első helyekkel együtt 
ráadásul Nógrádi Tivadar és Noé Gá-
bor harmincra növelte elsőségei számát, 
ami egyben magyar rekordnak is számít.

A bizalomvesztés miatt nehéz 
támogatókat találni, de egyre 
stabilabb a váci foci helyzete - 

állítja a menedzsment

Sport
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A városunk főterén álló Kúria falaiban több 
mint fél évezred rejlik. A kapualjba befalazott 
kövön – ami valaha a pincelejáró kőkeretének 
záróköve lehetett – 1520-as évszámot látunk 
a Curia Capituli Vaciensis felirat mellett. A 
latin szöveg a váci káptalan székháza értelem-
ben fordítható. Harsányi Tamás, a káptalan 
mesterkanonokja még a mohácsi vész előtt 
ajándékozta saját – tehát már akkor sem új – 
nemesi kúriáját a testületnek. A házat a kápta-
lan többször átépítette, bővítette. Az 1718-ra 
datált Althann-telekkönyv 179. számmal jelöli, 
leírása dass Capitl Hausz, és a sarokház mel-
letti utca neve is Káptalan utca. Bár az ajándé-
kozó egyik kikötése az volt, hogy az ingatlant 
ne lehessen bérelhetővé tenni, 1747-ben már 
fogadó és bormérés működött benne, 1770-
től pedig az emeleten kialakított szobákkal 
életre kelt a Curia szálloda. Az épület egy ide-
ig többféle funkciót tölthetett be. 1754-ben a 
dézsmaborok elhelyezésére jelölik ki pincéjét, 
és 1876-ig még közhitelű iratokat kelteztek itt. 

Vendéglátóhelyként változatos igényekhez 
alkalmazkodott, söntés, vendéglő, elegáns 
szobák mellett a Káptalan utcai szárnyban 
istálló, s a fuvarosok szállásául szolgáló he-
lyiségek voltak. Az emeleten kialakult a város 
legnagyobb terme, amit sokszor megtöltött 
bál és kortesgyűlés, színházi előadás, később 
mozivetítés. 1843-ban a Regélő-Pesti Divatlap 
így tudósít: „Curia czimü vendéglő díszes teremében 
… Török Ferencz vendéglős …a táncztermet egy 
mellékszoba elbontásával megnagyobbítva újonnan 
kipakoltatá, díszesen kifestetvén, pompás tükrök, 
s bútorokkal látta el. Ez alkalommal nemzeti szín 
viaszgyertyákkal volt a terem gazdagon kivilágítva, 
s a terembe vezető számos lépcsők ugyan illy szin-
posztóval bevonva.” A ház mai megjelenését az 
1880-as évek modernizációja során nyerte el, 

a többször átalakított ingatlan a földfelszín fö-
lött már nem mutat középkori elemeket. Az 
egyemeletes épületet koraeklektikus főtéri és 
klasszicista utcai homlokzat, kosáríves barokk 
kapu, dongaboltozatos kapualj jellemzi, az ud-
var meghatározója a konzolos függőfolyosó. 

A vonat és az autó megjelenése előtt a 
váci Curia szállodát ismerte egész Felső-Ma-
gyarország, zsúfolt volt napról napra. Vác 
közlekedési csomópont, dunai átkelő és áru-
átrakóhely lévén hatalmas átmenő forgalmat 
bonyolított le. Na meg a „vidéki dzsentri, 
amiből volt elég Vác környékén, mind a Cu-
riának tartott, ahol állat, ember méltó elhelye-
zést kapott. Itt lehetett jót és nagyot, sokszor, 
kitartósat mulatni… Egy-egy curiai mulat-
ságot aztán úgy emlegettek odahaza, mint a 
falusi gyerek a váci vásár szépségeit. Mikszáth 
Kálmán soha el nem öregedő elbeszéléseiben 

Volt egyszer egy váci…
Curia szálló

örök emléket állított a váci Curiának” – olvas-
hatjuk a szálló fénykorát visszaidéző újság-
cikkben. Ha már irodalom, Krúdy sem hagyta 
említés nélkül az ikonikus váci helyszínt. 

Az utolsó évtizedekben a helyi sajtó sokat 
emlegette jeles bérlőit, zenészeit, a ház színes 
életét. A bérlő rendelkezett a földszinti boltok 
hasznosítási jogával, jó ideig ez is biztos bevé-
telt jelentett az üzemeltetőnek. Újsághirdetés 
így ajánlja 1902-ben: „… első rangú szálló a vá-
ros központján. Kényelmes, szépen bútorozott, tiszta 
szobák, közel a vasúthoz, hajóhoz. Mindenkor friss 
ételek, kitűnő borok. A város intelligenciájának és 
a vidékiek találkozó helye.” Ezidőtájt 20 szobás 
hotel, nagytermében a Király mozi, udvarán 
babér- és pálma kerthelyiség. 

Ám úgy száz éve megindult a Curia ha-
nyatlása, a tudósítások egyre-másra változó 
bérlőkről, újrakezdésről, kudarcokról szólnak. 
A kesergők vádolták emiatt a bérkocsit felvál-
tó autót meg a cigányzene helyére törő jazzt, 
de ezek csak tünetei voltak a változó világnak. 
A káptalani vagyonkezelő egy ideig ellenállt 
az ingatlan funkcionális megosztására vonat-
kozó ajánlatoknak, de az 1940-es évek elején 
újra hivatali helyiségek is működnek benne, 
míg a vendéglő és a mozi egy ideig a háború 
után is üzemelt. A Curia államosítására 1952-
ben került sor, innentől először irodaházként 
emlegetik, hivatalok lakták be. Rendelőinté-
zetté való átalakítása az ötvenes évek köze-
pén kezdődött, és az 1980-as évekig főként 
ilyen célt szolgált. A Káptalan utcai szárnyat 
1987-től foglalta el a Földhivatal, a főtérre 
akkoriban újra vendéglátóhelyet terveztek. 
A kilencvenes évek részleges felújításai nem 
hoztak elemi változást, arra csak a 2000-es 
évek legelején, a főtér felújítás első üteme 
kapcsán került sor. Egy vállalkozóval kötött 
megállapodás alapján a főtéri szárny felújítása 
borozót, cukrászdát, kiállítóhelyet hozott lét-
re. Most ismét funkcióváltás, átalakulás vár a 
teljes ingatlantömbre.

Zomborka Márta

K
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Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. - Tel.: 06-27-311-
335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899- Gyermekkönyv-
tár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu -Hosszabbítás: kol-
csonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A HÓNAP KÖNYVE - a Katona Lajos Városi Könyvtár ajánlója

Véronique Mougin: Ahol a tű átfér

Kisbai Árpád fotója

A regény elején a főhős Tomi, tizennégy éves, 
öntörvényű, nehezen kezelhető kamasz. Apja 
kiváló férfiszabó, aki hiába próbálta mestersé-
gét átörökíteni fiára. Tomi viselkedésén vég-
letesen rontott az a trauma, ami bármicvóján 
derül ki,  édesanyja a születésekor meghalt – 
anyja csak „mostoha”, kistestvére Gabi  csak 
a féltestvére. 

Az írónő  a háttérben közben érzékletesen 
jeleníti meg, ahogy Beregszászon , ahol Tomi 
és családja élt, 1944-től hogyan teljesedik ki 
a társadalom jelentős részében megbúvó an-
tiszemitizmus. Előbb verbálisan jelenik meg 
a gyűlölet, ezt követte a megalázás, később 
a tettlegesség, a zsidó tulajdonok pusztítása, 
bántalmazás, az embertelen gettó, majd a ma-
gyar hatóságok készséges közreműködésével 

a koncentrációs táborok felé induló marhava-
gonok.

A deportálás során Tomi négy tábort is 
megjárt.  Egy kamasz kegyetlen őszinteségé-
vel írja le a tábori körülményeket, de a sza-
bályokat mindig felrúgó, lázadó személyisége 
megtalálja az utat a túléléshez.

Szabadulása után más ember lesz. Egy em-
ber, akit folyamatosan rémálmok gyötörnek 
az átélt traumák miatt, elűzéséhez megszállott 
munkára, szenvedélyes varrásra van szüksé-
ge. Eljut Párizsba, ahol eltökélten dolgozik a 
sikerért. Az haute couture tündöklő csillaga 
lesz. Brigitte Bardot-nak, Édith Piafnak ter-
vez ruhát,  Grace hercegnő kosztümkabátját, 
John Lennon esküvői öltönyét és Pompidou 
asszony, a First Lady ruháját is ő varrja. 

A kötet vége divattörténeti kalandozás is.
 Az Ahol a tű átfér egy igaz történetet 

mutat be, amit a 20. század alakított. Olyan  
könyv, amiért érdemes haza sietni.
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Szórakozás

Kormos 100 - Lel-Tár együttes verses koncertje
2023. szeptember 15. 19 óra 

Koncert a 100 éve született Kormos István tiszteletére
Előadók: Lel-Tár együttes, Sinkovits-Vitay András, Mile 
Zsigmond, Sildervald, Rokkka. Az előadás ingyenes!

Nézőművészeti Főiskola - vígjáték
2023. szeptember 17. 17 óra 

Az előadás valamikor a közeli jövőben játszódik, amikor 
már senki nem jár színházba. A Kultuszminisztérium pre-
venciós alapja létrehoz egy felsőfokú oktatási intézményt, 
mely diplomás nézőképzéssel foglalkozik. 

A diploma tulajdonképpen egyfajta jogosítvány, ami iga-
zolja, hogy tulajdonosa alkalmas a színházban rá váró fo-
kozott pszichikai és fizikai terhelés elviselésére. 

Szereplők: Scherer Péter, Mucsi Zoltán, Katona László.

Egy életem – életrajzi standup est
2023. szeptember 22. 19:00 óra

Az Egy életem sorozatban híres művészek mesélnek az éle-
tükről, a számukra meghatározó pillanatokról és történetek-
ről. Előadja: Grecsó Krisztián.

Szeptember végén, Petőfivel - a Váci Költők kávéházi estje
2023. szeptember 29. 19 óra

A Váci Költők Baráti Társasága 2017-ben alakult, és bár tag-
jai egészen különböző egyéniségek, valódi közösségként mű-
ködnek. Soraikat szeretik saját hangjukon is megszólaltatni, 
most nemzeti költőnk évfordulója előtt tisztelegve várják a 
versbarátokat. A részvétel ingyenes!

Még egy kört mindenkinek
2023. szeptember 30. 19 óra

Igaz, hogy mindannyian fél ezreléknyi véralkoholhiánnyal 
születünk? Legalábbis ezt állítja egy híres pszichiáter merész 
feltevése.
A hatalmas sikerű dán film alapján készült színdarab nagy be-
leérzéssel és humorral szembesít bennünket azzal, milyen eu-
fóriával és milyen fájdalmakkal jár, ha az ember megpróbálja 
elengedni a kontrollt. 
Szereplők: Schruff  Milán, Epres Attila, Király Attila, Deb-
reczeny Csaba.

 info@vacidunakanyarszinhaz.hu - 2600 Vác Dr. Csányi László körút 58.
Jegyinformáció és foglalás: +36-30/975-5448 

Jegyvásárlás online: vacidunakanyarszinhaz.jegy.hu;
személyesen a színházban (H-CS: 9 – 15, P: 9-13), előadások előtt egy órával és kezelési 

költség megfizetésével a Váci Tourinform Irodában. 
(Vác, Március 15. tér 17., nyitva H-P: 9:00-17:00)
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Gyógyszertári ügyelet

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác:  Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

Anyakönyvi hírek

FOGORVOSI ÜGYELET
A váci és Vác körzeti hétvégi 

fogászati ügyeletek megszűntek! 
Legközelebbi ingyenes ügyelet:

Szájsebészet
Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.

Tel.: 06-1-317-6600

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET
(felnőtt és gyermek)

2600 Vác, dr. Csányi L. krt. 47. 
ÁNTSZ épület földszinti helyisége. 

Elérhetőség:  06-27/306-090
Ügyeleti idő: 

Hétfő–csütörtök: 19 órától 7 óráig 
Pénteken 16 órától  hétfő reggel 7 óráig 
Munkaszüneti  napokon  24  órában
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ELŐZŐ LAPSZÁMUNK REJTVÉNYÉNEK NYERETESE: MISKEI SÁNDOR
 Az augsztusi feladványunk megfejtése a Dunakeszi Szimfonikus Zenekar volt. Szeptemberi feladványunk: Melyik Váchoz kötődő 
művész ünnepelte 93. születésnapját augusztusban?  A megefejtéseket szeptember 25-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu e-mail címre, 

vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színházjegyét sorsoljuk ki.

Vácott született váci lakosok:
Németh Bálint Attila és Katona Nóra Noémi gyermeke: Eliza 
Léda, Lencsés Márk Balázs és Smál Villő gyermeke: Nadin, Bo-
zsonyi Alex és dr. Bodon Bettina gyermeke: Bojan, Bognár Balázs 
Tamás és Klucsik Bianka Ildikó gyermeke: Bende, Kovács Gábor 
Martin és Csernus Hajnalka gyermeke: Elena, Juhász Szabolcs és 
Nagy Rita gyermeke: Máté, Pencz János Péter és Bognár Ildikó 
gyermeke: Patrik,  Szabó Róbert Péter és Vig Diána gyermeke: 
Teodor, Jagicza Ádám és Surányi Gréta gyermeke: Kincső, Molnár 
Nimród Huba és Bende Polett gyermeke: Edekon.

Házasságot kötött váciak:
Szieber Zoltán és Lózs Mariann, Vandrus Máté és Pirók Márta 
Ágnes, Smál Zoltán és Szalai Nikolett, Szabó Zsolt és Mészáros 
Enikő, Horváth Tamás és Stefanik Fanni, Neuwirth Márton Ádám 
és Szák-Kocsis Tímea, Nagy László és Berki Edina, Lukács Kriszti-
án és Füzér Evelin, Pintér Ádám János és Zsóka Orsolya, Vigh Ta-
más és Ádám Viktória, Szabolcs és Dombovári Erzsébet, Kovács 
Péter és Gazdácska Judit, Szepesi Patrik Gellért és Ruzsik Réka, 
Iván Attila és dr. Fodor Ildikó, Turcsik Gábor és Leitner Nikoletta.

Elhunyt váciak:
Az elmúlt hónapban 25 váci személy hunyt el városunkban. 
A kegyeleti jogok figyelembevételével csak azoknak az elhunytaknak az ada-
tait közöljük, akiknél az elhunyt hozzátartozója nyilatkozatával hozzájárult 
a nyilvánosságra hozatalhoz. A többi elhunyt esetében összesített statisztikai 
adat közlése lehetséges csak.
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